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Sakens bakgrunn og innhold: 
Den 20. desember 2017 ble det lagt frem en utredning av Indre Fosen voksenopplæring og 
innvandringstjeneste til Oppvekstutvalget i Indre Fosen. Utvalget fattet følgende vedtak: 
 
Oppvekstutvalgets vedtak: 

 Oppvekstutvalget tenker at det vil være lurt å velge Rissa som lokalitet i første 
omgang som et strakstiltak, og så vurdere å flytte tjenesten til Vanvikan når/hvis det 
blir videregående skole i Vanvikan. 

 Det må ordnes med tilfredsstillende skyss til voksenopplæring. Dette må spilles inn i 
møtet med AtB 5. januar. 

 Elevrådene og de ansatte må involveres i prosessen gjennom en høring. 
 Indre Fosen voksenopplæring fullfører sin utredning og sender den ut på høring rett 

over nyttår med høringsfrist i god tid før oppvekstutvalgets møte 1. februar. Det må 
komme tydelig fram i utredningen den usikkerhet som ligger i forhold til antall elever i 
årene framover. Saken tas opp til politisk behandling i dette møtet, og utvalgets 
innstilling fremmes for kommunestyret. Kommunestyrets møte er 8. februar. Det 
innebærer at protokollen må ferdigstilles så fort at innstillingen kan innarbeides i 
sakspapirene til kommunestyret, som skal sendes samme dag. 

 



Høringsnotatet om organisering av Indre Fosen voksenopplæring ble sendt ut til alle ansatte 
i enheten 12. januar 2018. Elevrådets kontaktlærer i Rissa og kontaktlærer i Leksvik fikk i 
oppdrag å behandle saken i elevrådene/med elevene 
 
Det kom inn høringssvar fra elevene i Rissa og Leksvik, og fra lærere på begge plasser. Fire 
av høringssvarene er vedlagt saken. Det har også kommet inn korte skriftlige innspill fra 
enkeltlærere. Disse er ikke vedlagt, men refereres og kommenteres nedenfor. Ingen av de 
ansatte i innvandringstjenesten har sendt inn skriftlige høringssvar. De har imidlertid gitt 
muntlige tilbakemeldinger. Disse blir også referert og kommentert nedenfor.  
 
Vurdering: 
Nedenfor er alle innspill satt i tabells form. Rådmannens kommentarer står i høyre kolonne.  
Avsender Innhold Kommentar 
Elevrådet i Rissa  Lokalisering av voksenopplæringa.  

Elevene mener at voksenopplæringa må 
organiseres i Rissa. Elevene selv vil velge 
hvor de ønsker å bo, men det er veldig 
viktig at busskommunikasjon er organisert 
slik at eleven fra Leksvik og Vanvikan 
slipper å bruke unødvendig tid på å kjøre 
rundt om Stadsbygd for å plukke opp alle 
andre skolelever. 
 Slå sammen GS1 og GS2 

Elevene mener at det er viktig å fortsette 
med inndeling i 2 norskgrupper og 2 
grunnskoleklasser. Elevene har forskjellig 
skolebakgrunn, kulturbakgrunn og dermed 
trenger trygghet og opplæringa må være 
tilpasset deres nivå. 

 Forslag om innsparing av ressurser 

Elevene mener at begge 
grunnskoleklasser kan slås sammen noen 
timer per uke i noen fag, men det bør vare 
på elevenes premisser. Elevene kan være 
flere dager ut i språkpraksis (nå er det 1 
eller 2 dager per uke), men det må være 
reell mulighet for å lære norsk på 
arbeidsplass. 

Som det ble skrevet i referat 
fra Oppvekstutvalget 20. 
desember 2017, så har det 
vært avhold møte med AtB 
5. januar. 

 

Det er ønskelig også fra 
administrasjonssida å legge 
til rette med inndeling av 
norskgrupper i nybegynnere 
og viderekommende. Derfor 
kan en samlokalisering av 
voksenopplæringa gi oss 
større elevgrupper og større 
fleksibilitet i forhold til 
tilrettelegging og tilpasset 
opplæring, i tillegg til at vi 
ikke skaper alt for dyr 
undervisningskostnad. 

 

Når det gjelder 
grunnskoleklasser, så må vi 
avvente med beslutning til 
vi har mottatt nye søkere til 
grunnskole. Søknadsfrist er 
1.april. Etter det skal vi gå 
gjennom søkermassen, se 
på deres kunnskapsnivå og 
behovet for tilpasning osv. 

Elevene i 
Leksvik 

 Alle elevene ønsker å ha 
norskopplæring i Leksvik.  

 4 av 7 elever i nybegynnergruppe 
ønsker å fortsette uansett om det er i 
Rissa eller i Leksvik.  

Elevantallet som ble lagt til 
grunn i høringsnotatet kan 
bli endret, hvis 
introdeltakere ikke følger sin 
IP, dvs ikke kommer inn på 
videregående skole eller får 



Avsender Innhold Kommentar
 5 av 11 viderekommende elever 

ønsker å fortsette med norsk i 
Leksvik, resten avslutter kurset.  

 Elevene ser ingen gevinst ved 
samlokalisering. 

 Negativt – lang transportvei, lang 
avstand til barnehage om noe skulle 
skje 

 Bekymring for transportutgifter 
 Dagsfravær ved timeavtaler hos lege, 

helsestasjon eller tannlege i Leksvik 
 

seg jobb, eller velger å flytte 
fra kommunen. Ved en 
utredning ønsket vi å 
fokusere på det vi vet er 
sikkert – og det er kun 2 
elever som er pålagt å 
fortsette på norskkurs ifølge 
loven og krav om 600 
obligatoriske timer. Men, 
som skoleleder utelukker vi 
ikke at elevene kan 
ombestemme seg og søker 
om videre norskopplæring 
hvis deres arbeidsforhold, 
eller eventuelle NAV tiltak 
tillater det. 

Lærere i Rissa Positivt å ha én lokasjon – bedre fagmiljø, 
og stør elevkonsentrasjon i Rissa. 
Økonomisk sett uforsvarlig å drive 
voksenopplæring på to lokasjoner pga lite 
elevtall i Leksvik. 

Lærere anbefaler å ha 2 
grunnskoleklasser selv om det er lite 
nybegynnere – det er forskjell mellom 
førsteklassinger og andreklassinger både 
faglig og fokusmessig. Man kan dra faglig 
veksel og lærere får et bedre fagmiljø. 

Spisset undervisning forsterker elevenes 
utvikling, forberede de til 
utdanningssystem i norsk samfunn. 

Lærere i Rissa har sterkt fagmiljø og er 
godt sammensveiset, det kommer 
elevene til gode. 

Erfaring fra 
voksenopplæring i Rissa 
tilsier at større elevgrunnlag 
på ett sted kan øke 
muligheter for 
gruppeinndeling, tilpasning 
av undervisning samt at 
elever slipper å sitte alene, 
men har flere andre på 
samme nivå å samarbeide 
med. Samlokalisering kan gi 
bedre og rimeligere bruk av 
lærerressurser, samtidig 
som vi ivaretar elevenes 
behov. 

Lærer i Leksvik  Elevantall neste skoleår: 
Det er flere elevere i Leksvik som ønsker 
å fortsette på norskkurs til høsten enn det 
er opplyst i høringsnotatet – det kommer 
frem i en rundspørring. 
Elevene synes det er lang skolevei til 
Rissa.  
Det kan komme flere nye elever til Leksvik 
i løpet av året både som 
familiegjenforente, arbeidsinnvandrere 
eller flyktninger.  
 For framtida 
Fremtidig bosetting må være spredt, og 
det er fordel å bo nær opplæringsstedet. 

Det er flere stoppunkter i 
løpet av vårsemesteret hvor 
IP til hver elev blir 
gjennomgått og 
måloppnåelse vurdert. Som 
beskrevet tidligere – det kan 
forekomme endringer som 
fører til at flere enn to elever 
søker om videre norskkurs 
fra august 2018. Men tallet 
er fortsatt mellom to og ni 
elever. 
 

 



Avsender Innhold Kommentar
Det kan komme flere elever enn to som 
skrevet i notatet 

 Pedagogiske utfordringer 

Det er ønskelig med minst to ansatte på 
norskopplæringa. Det kan kanskje løses 
som i dag ved at noen jobber deltid, eller 
kombinerer lærerjobben i 
voksenopplæringa med en annen jobb.  

 Stemmer for desentralisert 
norskopplæring i Indre Fosen 
kommune. 

En desentralisert 
norskopplæring krever mer 
ressursbruk hos rektor og 
avdelingsleder – 
tilstedeværelse, 
måloppnåelse, 
utviklingsarbeid og 
oppfølging. Samtidig krever 
det mer ressurser av 
innvandringstjenesten og 
NAV, som skal følge opp, 
ha samtaler og skal være 
tilstede for introdeltakere. 

Avdelingsleder 
voksenopplæring 

Har lest notatet nøye, og er helt enig i 
innstillingen. Det er absolutt flest fordeler 
med å lokalisere voksenopplæringa i 
Rissa.  

 

Diverse 
kommentarer 

 Redsel for å miste tilhørighet til sitt 
nærmiljø pga samlokalisering. 

 Personlig grunn tilsier at det er 
vanskelig med lang arbeidsvei for 
lærer. 

 Antall årsverk ved Leksvik og Rissa er 
endret fra januar 2018. 

 En eventuell sammenslåing av 
førsteklassinger og andreklassinger i 
grunnskole er uheldig både av 
praktiske og faglige grunner.  

 
 
 
Allerede ved årsskiftet i 
2018 ble det gjort endringer 
i bemanningen for å ivareta 
ansatte, samtidig som vi fikk 
noen innsparinger.  
 

Innvandrings-
tjenesten 

Gleder seg til å bli samlokalisert – alle 
introdeltakere på samme plass, lett 
tilgjengelig, ting kan løses fort og i et 
samlokalisert fagmiljø. Trenger å betjene 
kun én plass (kontakttid og infotime) – tid 
som går til kjøring mellom lokasjonene i 
Leksvik og Rissa kan brukes til fordel for 
deltakerne i skoletiden. Ved å 
samlokalisere voksenopplæring og 
innvandringstjeneste i Rissa, frigjøres tid 
for oppfølging av språkpraksis ute i 
bedrifter.  

 

 
Innspillene viser at det er ulike standpunkter til en samlokalisering av voksenopplæringa og 
innvandringstjenesten i Indre Fosen kommune. 
Rådmannen kan ikke se at vi har økonomi til å drive voksenopplæring og 
innvandringstjeneste ved to lokasjoner i Indre Fosen kommune.  
Økonomi 
Første året en rett og plikt-elev bor i en kommune, mottar kommunen 31 900 kr i tilskudd til 



norskopplæring. Det andre året stiger dette tilskuddet til 62 300 kr, mens tilskuddet går ned 
til 43 350 kr i år tre. Etter tre år gis det ikke videre tilskudd til norskopplæring.  
I 2017 mottok Leksvik kommune 2 217 126 kr i tilskudd til norskopplæring. Dette er summen 
av persontilskudd og grunntilskudd. Samme året fikk Rissa kommune 2 709 044 kr i tilskudd. 
Til sammen fikk Indre Fosen kommune i 2017 et tilskudd på 4 926 170 kr til å drive 
norskopplæring. For disse pengene drev kommunen også grunnskoleopplæring for 
flyktninger i Leksvik og Rissa.  
Prognosene for 2018 viser at totalt tilskudd til norskopplæring i Indre Fosen kommune blir 
3 075 550 kr. Grunntilskuddet er innbakt i denne prognosen. Etter at Leksvik og Rissa ble én 
kommune, er grunntilskuddet redusert til 575 000 kr, mens vi tidligere fikk dette beløpet til 
hver av de to kommunene. 
Prognosene for 2019 viser at totalt tilskudd til norskopplæring i indre Fosen kommune vil bli 
1 138 550 kr. Dette tallet er også inkludert grunntilskudd. Det er selvsagt stor usikkerhet 
knyttet til dette tallet, i og med at vi ikke vet om det vil bli ny bosetting eller ikke. 
Vi kan ikke rigge voksenopplæringa på en slik måte, at det ikke er samsvar mellom inntekter 
og utgifter. I en økonomisk krevende tid, ser rådmannen ingen annen mulighet enn at vi 
driver denne tjenesten på en så kostnadseffektiv måte som mulig. I denne sammenhengen 
vil en kostnadseffektiv drift også kunne gi bedre kvalitet i tilbudet. 
Transport 
Det er fortsatt ikke helt avklart hvordan busskommunikasjonen mellom Leksvik og Rissa vil 
bli løst neste skoleår. Voksne grunnskoleelever har rett på gratis skoleskyss. Dette går fram 
av opplæringsloven § 4A-7. For elever som får norskopplæring etter introduksjonsloven, 
gjelder ikke de samme bestemmelsene. Her er det opp til kommunen å finne løsninger. 
Dersom det settes opp busstransport for elever fra Leksvik som skal gå på videregående 
skole i Rissa, vil våre voksne elever på norskopplæring og grunnskole få anledning til å bli 
med på denne transporten mot en kommunal egenandel.  
 
Rådmannens innstilling: 

1. Indre Fosen voksenopplæring og innvandringstjeneste samlokaliseres i Rissa 
sentrum, med kontorlokaler for de ansatte i det gamle apoteket i rådhuset, og 
skolelokaler for grunnskole og norskopplæring i det gamle biblioteket i rådhuset.  

2. Samlokalisering av voksenopplæringen finner sted fra og med 1. august 2018.  
3. Det skal fortløpende vurderes om kommunen på lang sikt skal samlokalisere 

voksenopplæring og innvandringstjeneste til Vanvikan.  
 

https://lovdata.no/NL/lov/1998-07-17-61/%25C2%25A74a-7

